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l zanesli® na delo, da bom® uspeli!
V Ribnici v domu Partizana, se je v nedeljo 5. junija zbralo stva v opravljanju zadev komune, ponovno sprejeto v organizacijo ZK 

, .__n1,i 200 članov iz vseh V stanovanjski skupnosti, v kateri 6 ljudi in sicer 4 delavci, 1 usluž
na občinsko konferenco Zveze .____ ' .. s„krPtar Okrajnega se oblikujejo socialistični odnosi benec in en obrtnik. Ti so bili pred
Predelov občine. Konferenci so prisostvovali t „ med ljudmi, imajo komunisti zelo časom izključeni, sedaj pa so po-
k»miteja ZKS Janez Vipotnik, sekretar Obč. komiteja ZKS Kočevje pomembno vlogo ... stali ponovno člani. Kadrovska ko-
Lutivik Golob pred. ObLO Loška dolina Jože Mlakar, elan Občin- Osnovne organizacije so pri delu misija pri Obč. komiteju je pregle- 

, .. wo , „£V„ dolina Feliks Razdrih, predstavniki JLA z mladimi komunisti premalo me- dala vse primere izključitve in kaz-
skega komiteja ZKS Loška Ivanovičem in drugi go- todične. Od njih se zahteva isto novania. Osnovne organizacije bo-nbniške garnizije s komandantom garnizije Ivanovičem m urugi go ^ Qd starejših -n izkušenih do morale proučiti predloge ka.
stje. _ komunistov. Več bo treba storiti drovske komisije in dati k temu

Konferenco je začel sekretar Občinskega komiteja ZKS Ivan za vzgojno in aktivno delo pri svoje mnenje.
Fajdiga. Tovariš sekretar je obširno poročal o delu in o bodočih vključevanju mladih komunistov v sekretar Občinskega komiteja je 
nalogah komunistov, osnovnih organizacij in Občinskega komiteja ZK. dejavnost... .. . v nadaljevanju dejal: »Ce se po-
V razpravi je sodelovalo več udeležencev konference. Pc.sebno tehten ® Osnovana1 ^btia^os staX^a pred nas zahteva, da red-v razp . , sprememb, osnovana ie »a os- no in resno prouču.iemo vprašanje
je bil prispevek tovansa Janeza Vipotnika (o tem poročamo v poseb- novna organizacija v Lesni galan- krepitve naših vrst z novimi člani,
nem sestavku). Po raz resnici staremu komiteju, so izvolili nov 27 ter-iji Sodražica, ukinjena pa je ldkakor ne smemo iti mimo dejsitva,
članski Občinski komite ZKS in 5w,—, -JrtLsrr rsE SHS? Bi™—-
je bil ponovno izvoljen Ivan Fajdiga.

, , »,    Zveze komunistov.
Jurjeviči, ker so se vsi njem člani, Krepiti naše vrste pod vsako ceno, 

... . , razen enega, iz tega področja od- ie samo zaradi števila bi bilo
V nas.ednjem objavljamo neka- jel problematiko usposabljanja ka- Na novo .ie bila ustanov- naoačno «sssrsssrsrtssiž ss&ssz&rssr! "tfia'reis.w

8S&*
gibanjih v svetu. Med drugim obravnavanju nagrajevanja po ,vanja članov na terenu pa sta bili so odvaj.au^emainne^ zne:ske.^za 

)e dejal; »Čeprav nas ponekod v učinku iin njegovih pozitivnih re- ustanovljeni poverjeništvi v So- 
XVe*u blatijo, da smo revizionisti zultatih. Govoril je tudi o velikih dražiti jn Ribnici.

Razglas

O UKREPIH ZA RACIONALNO IZKORIŠČANJE PITNE 
VODE V MESTU KOČEVJU

Da bi se zagotovila čimbolj racionalna uporaba pitne 
vode v mestu Kočevju in bližnji okolici, je prepovedano 
uporabljati vodo iz vodovodnih naprav v sledeče namene:

1. za (zalivanje zemljišč,
2. pranje vseh vrst motornih vozil,
3. izpiranje pločnikov in ulic po mestu,
4. uporabljanje vode za industrijske namene,
5. prepovedano je vsako trošenje vode, ki ni naj

nujnejše potrebno za normalno potrošnjo.
Dovoljeno pa je uporabljati pitno vodo za prehram

beno industrijo 4n obrt.

Dokler ne bo količina pitne vode zagotovljena v za
dostni meri, bo možno dobivati vodo iz vodovodnih na
prav le v naslednjih dnevnih časovnih razdobjih: 

od 5. do 7. ure, 
od 10. do 11. ure, 
od 14. do 15. ure in 
18. do 20. ure.

III.
Opozarjamo vse potrošnike pitne vode, ki se nebi 

pridrževali tega razglasa, da se jim bodo vodovodne na
prave izključile do nadaljnjega.

IV.
Prepoveduje se uporaba vode iz vodnjakov v mestu 

za prehrano in pitje ker ni ugotovljena kvaliteta te vode. 
Priporoča pa se, da se ta voda uporablja za pranje in 
čiščenje.

V.
O gornjem razglasu bo izdal na prvi seji Občinski 

ljudski odbor Kočevje poseben odlok.

Predsednik 
občinskega ljudskega odbora:

DRAGO BENCINA

to bodo morali naknadno plačati 
razliko članarine. Nek^i članov pa 
je v zaostanku s članarino več

bs/C
i t ir> miX v/ 7nrt r i/Ja®oskuša.1o. da bi nas oddvojili od naporih pri gradnji stanovanj kjer Pireceilšn1o skrb s0 posvetili spre- mPsecev" Proti "takim “ooTavom 'bo 

Rednih sil, se jim to ne bo po- smo tudi dosegli že lepe uspehe jemaniu novih članov. V obdobju STaistrožie utomati 
^do. Jugoslovanski komunisti se V drugem delu poroči a je - ^ zadn;e konference do danes je 1

ne spuščamo v prazno besedičenje variš sekretar poročal o delu Ob- bjIo aprejetih 17 novih čianov, od Občinski komite je izvedel med
ln obrekovanje, temveč dokazuje- tinskega komiteja, osnovnih orga- |ega ^g, delavcev in 7 uslužbencev, člani anketo glede aktivnosti in w —............ ......... ,--------- ------ -
010 svojo pripadnost stvari marksiz- nizacij, aktivov m poverjeništev. _ kmet n- bu nobeden. spre- obremenitvi posameznih članov. Po nik Hroščev je pred kratkim pre- prav na razorožitvenem področju.

Uvodoma je dejal: »Da je delo ko- ieman1u novih yanov bo treba po- zaključku 'te akcije, ki oa še ni bral izjavo z novimi predl-oigi sov- Po programu sovjetske vlade naj 
munistov v naši občin; vidno, da svetiti Se večj0 pozornost, llz po- zaključena, iagleda stanje približ- jetske vlade o osnovnih določbah bi že v prvem obdobju prepovedali

% Sovjetski ministrski predsed- štirih vlad lahko krenili naprej

postaja njihova vloga pri celotnem datkov je da nis,Ev to- no takole: 40 % članov je brez --------
našem dmzbeno-političnem m go- m,b osnovnih organizacijah sprejeli fuinikcij, 40 % ima po eno ali 2 razorožitev. Dejal 
spodarskem napredku očitna, je nm enega novega člana. _ funkciji, ostalih 20 % pa ima po
znana stvar. Prav zaradi tega ne Na podlagi ar,aliz izključitev in več funkeri 
nameravam razpravljati o doseže
nih uspehih, ampak bom skušal 
predvsem analizirati slabosti in te
žave, na katere naletimo pri našem 
delu . . .«

Na sejah plenuma komiteja in 
sekretariata so obravnavali raz
lična vprašanja, podanih je bilo 
mnogo analiz o delu osnovnih or
ganizacij. delu sekretariata, sekre
tarjev itd. Analizirali so gospo-

analiee sedanjega stanja, je bilo (Nadaljevanje na 2. strani)

ideološko

»Ostanke preteklosti je treba odpraviti!«
je v razpravi dejal-sekretar Okrajnega komiteja ZKS Janez Vipotnik

Na nedeljski konferenci komu- Z razpravo pred sprejemanjem o kooperaciji, je dejal, naj bi so-

sporazuma za splošno in popolno in odpravili vsa sredstva za po
je, da so sov- čiljanje atomskega orožja — ra- 

jetske razoroai-tvene predloge pri- kete, vojne ladje, vojna letala, 
pravili za konferenco »na vrhu« v podmornice, topniške sisteme —ter 
želji in upanju, da bodo predsedniki vsa druga sredstva za uporabo

atomskega in vodikovega orožja. 
Zdaj predlaga, ne5 bi se sporazu
meli o tem, da se proces splošne 
in popolne razorožitve orične s pre
povedjo in uničenjem vseh sred
stev za upor albo atomskega orožja 
pod mednarodnim nadzorstvom. 
Odpravili naj bi tudi vojaška opo
rišča na tujem ozemlju.

delo nistov ribniške občine je govoril novega zveznega, republiškega, delovale zadrugedarska vprašanja,
v.,„. . miiri . . tudi sekretar Okrajnega komiteja okrajnega in občinskega petletnega sodelovanju s kmeti samo s tistimi

1 ‘ ' ' !n °mite- ZK liublianskeea nkraia tov. Ja- plana bomo morali iti med ljudi... pridelki, ki dosegajo uspehe. Po-

Na Japonskem se stopnjujejo
demonstracije proti 
nemu predsedniku Kišijo z name
nom, da bi tako prisilili Kišijevojev pa se je na pridruženih pod- ne, Vipotnik. Njegove besede so V nadaljevanju svojega govora udaril je vlogo posestva »Ugar« ^ ^ premiera

kSunistovVSeiai'je situacija h- So kcnlerence ^ ^ tovariš Vipotnik^ejal, da da- taji^jskega obrate na Travni KiglJa vo4i proameriško 'politiko.

Sekretar Občinskega komiteja Ivan ^Ujte§ kajtfkakršna S terito naS^vSeT^ °, b0d°Čih primo "vprašan je^Sliife med Jškodljiv, kajti kakršna ko.i temo- nalogah Zveze komunistov, po- komunisti. Vse tiste, ki se ne po- premoženja in jo združevati...*Xk)iga med branjem poročila rialna sprememba ne sme vplivati tem pa je podal več tehtnih misli koravajo disciplini, je treba izklju- Na področjlu Bistrice, kjer je
na delovanje komunistov. V poro-n?a to leninizma, z razvijanjem so-

^hdtoplno ^odalktiCrnTzunanio skleiDOV ena od osnovnih dolžnosti petletnem planu se bodo kmalu za- sindikatu, mladinski ____ _____
Politik0 « V obravnavi teh stva- članov. Sklepi komiteja ali plenu- čele. V. kongres Socialistične zve- komunisti pa smo člani Partije, ki vložena sredstva, ta sredstva se

je na razpolago Američanom naj
boljša vojaška oporišča in drugeo pripravah za sprejem novega pet- čiti iz organizacije. »Mi gremo v bila regulacija že izvršena, je tre- Ulffadno9ti ' Poslanci innnmckelotnonn rtln.na Ramravo n ______.. i,__________ .• __ ____: __________ ___UgOUUOWU. r-uaidULl japonske

^ o katerih smo še ^ premalo “

Čilu smo slišali, da je izvajanja letnega plana. Razprave o novem širino s člani v Socialistični zvezi, ba vpeljati organizirano proizvod- “ST. J" n no«Lm,> 
sklepov ena od osnovnih dolžnosti petletnem planu se bodo kmalu za- sindikatu, mladinski organizaciji, njo. Za regulacijska dela so bila ao staDib fe ImlamentT Sldemli

so tudi, da bodo vrnili poslanske

seznanjeni, je nadaljeval: »Ce da
ze delovnih ljudi Jugoslavije je dal zahteva od vsakega člana celega morajo vračati s povečano proiz- , . ' V _o«.--------ti,. i j j__ _______________ +—.n,oiA-iik ii&AOi nuBUdi«, ua poao na ta način

nes ueotovimo da sta se glede za- n-1e,no del° komunistov. »Napake in sedanja realizacija 5-tetnega plana variš sekretar, in nadaljeval: »Boi V obravnavanju problematike S"
Uhani! razred in de- nedelavnost članov premalo kri- nam daje garancijo, da bomo z riti se moramo tudi, da dvignemo nekaterih večjih podjetij, je naj- ™ Ki&jevo >lado-
lavsl^A mnnvinp r.9 cnlnh ter v nil- t^no ’s^e^amo- v186 prevečkrat ne- novim planom gospodarskega raz- kvaliteto osnovnih organizacij.« prej govoril o LUP Ribnica. Dejal • Predsednik Združene arabske 
hovo n=f ,mr!Vliania zna- ob|ektivno ocenjujemo razne pro- voja lahko dosegli še večje uspehe »Povedati je treba, da imajo za je. naj bi pospešili napore za to, da republike Naser in njegovo sprem
ila 1 Z 1 rvrvzinJiah v svetu bleme- zato ie tudi vzdušje v os- na vseh področjih dejavnosti. dosežene uspehe v občini veliko bi obrat vezanih vrat začel čimiprej *o se mudi na uradnem obisku
buržnJ ^ =^aJn-=HATTi birokrat ie novn,h urbanizacijah včasih medlo. Tovariš Vipotnik je nadaljeval, zaslug komunisti«, je dejal tovariš s proizvodnjo ... Gradimo veliko v Grčiji. Ob prihodu so mu Grki
to lo rtriav De včasih pozabljamo, da smo komu- da bomo lahko sedaj začeli z iz- Vipotnik, ko je govoril o vlogi ko- -stanovanj, ki potrebujejo pohištvo, izkazali največje časti. Obisku

-...T - -- -t- “‘rata so zelo potreben artikel... predsednika Naserja v Grčiji pri-
Plačevainje anuitet v Kovinskem Pisujejo velik pomen. Grški urad-

lavik;Ž^pltmiUe- PilF in. txidi, na to’ kakšno mora gradn jo tistih panog gospodarstva, munistov v ribniški občini. Potem Vrata so zelo potreben artikel. 
nega zakonitega razvoja rrrmo njih bltl naše.del° ' / •* _ _ ki bodo hitro vplivale na dvig živv je poudaril, da je za dosego uspe- Plačevanie anuitet v Kovin«

Poživeti bo treba delo sekreta- ljenjskega standarda. Odleta 1954 hov zelo pomembno sodelovanje podjetju Ribnica gre počasi. V pod- ni in politični krogi poudarjajo tra-
T ovarii Fa i rt to a i e mnrtrobno ob- ri,at°v osnovnih organizacij. Ce je naprej smo dosegli zelo lepe uspe- med vsemi komunisti v občini. Pri jetju preusmerjajo proizvodnjo, še dicionalno prijateljstvo med obema

raz’niij rrvrjiif 1'k«, bjnknvokih rtržav sestanek dobro pripravljen, je tudi he na vseh področjih gospodarstva, reševanju notranjih problemov mo- vedno pa si niso na čistem, kaj naj deželama, opozarjajo na njuno do-
in kvaliteta sestanka dobra. Pri te- To nam priznavajo tudi drugi. Na- ra ZK predstavljati močno organi- bi proizvajali; podobno je tudi v sedanje sodelovanje in na možnosti

1 njinovo O DO r O zevanje VLI viu^,u __ -U K rv ni.,,!, 1_____ •   ___ .„4___ _ Ar-urriu Ai~4.au xr tr~ (79 n i AP'D v nn-Splimij’ ra7vnirensk:h organizacijah bo treba po- redili smo velik skok v industriji, zarij o, »Mi komunisti -vzgajamo sa- nekaterih drugih podjetjih. V Ko- za njegov nadaljnji razvoj,
litično aktivnost usmeriti predvsem kmetijstvu itd. Vse te uspehe pa mirni sebe. Ce smo naredili na- vinskem podjetju se bodo morali • Vlada generala Gursela v
v vprašanja komune, med njimi smo lahko dosegli, ker smo imeli pako, mora komunist napako pri- še bolj truditi za boljšo org an iz a- Turčiji je objavila, da bo v krat-
zlasti za razvi-- ' stanovanjskih jasno orientacijo, organe delavske- znati... Še vedno prihajajo do iz- tijo dela in za povečanje proizvod- kem seznani-la prebivalstvo z de-
skupnosti. Stanovanjska skupnost ga samoupravljanj ta, ker imamo raza lokalistične težnje med po- nje. V obliki kooperacijske proiz- janskim gospodarskim položajem,
je organizacijski mehanizem, v ka- delovne lju-di, ki vedo kaj hočejo, samezn-imi kraji. To ni pra-v. Nova vodnje naj se ,povežejo s kakim v kakršnem je dežela, kakor tudi

i terem dobiva samoupravljan'e lju- Doseženi rezultati nam omogočajo socialistična družba ne sme poznati večjim podjetjem. ° tem. koliko znašajo zunanji in
treba “nartal Jpvati “nrizadevatoa za di neposredni in konkretni izraz in še večje uspehe v bodoče — so razlik. Ostanke preteklosti je tre- V Opekami je predvidena mo- notranji dolgovi.

1 - ki omogoča mobilizacijo prebival- baza našega nadaljnjega napredka, ba odpraviti.... Nadaljni razvoj demizati.ja proizvodnje. To name- % v Boliviji so imeli predsedni-
Ribnice in Sodražice je odvisen od ravajo napraviti s krediti in lastno gke volitve. Čeprav še niso znani
razvoja celotne občine. Med vsemi udeležbo. Občina naj polaga vso uradni in dokončni podatki, jore-
kraji v občini mora biti tesno sode- skrb za modernizacijo opekarne, vladuje mnenje, da je bil kandi-
lovanje, medsebojno naj sodelujeta Poskušali naj bi tudi s tem, da bi se dat vladnega nacionalnega-revolu-

Jugoslavije v naporih za uveljav- 
t.ianje aktivne miroljubne koeksi
stence. Opozoril je na pomembnost 
izjave predsednika Tita, ki je v 
Najbolj kritičnem položaju, ko se 
■ie konferenca štirih velikih v Pa- 
rizu bližala polomu, deja-l, da je

mir in omenil veliko vlogo, ki jo 
imajo pri tem združeni narodi.

Potem je govoril o notranjepoli
tičnem življenju v naši državi. Med 
^togim je dejal: »Na prvem mestu 
vrija vsekakor omeniti d-oležene 
kapehe v gospodarstvu. S povpreč- 
n‘m 10.4 % porastom družbenega 

izvod a na leto, smo dosegli 
sk>Pnio naraščanja proizvodnje, ki 
X°di med najvišje na svetu, tako 
da letos pričakujemo skoraj enkrat 
večji obseg proizvodnje v primer- 
’avi z letom 1953. V zadnjih letih 
se Jo industrijska proizvodnja po
ročala povprečno za 12.5 % na le
to. kmetijska proizvodnja za 10.8 
odstotkov...«

Veliki uspehi v gospodarstvu so 
omogočili tudi nagel razvoj in kre
pitev delavskega samoupravljanja 
ter čedalje Jispešnejše uveljavlja- 
nie komjjnalnega sistema. Delav
sko samoupravljanje, ki praznuje 
letos deseto obletnico, se je v zad- 
r>1em obdobju izredno široko raz
mahnilo in okrepilo ...

V nadaljevanju poročila je za-

tudi Ribnica in Kočevje ...« Na- občine Ribnica in Kočevje povezale oionamega gibanja Estensoro izvo- 
glasil je, da se morajo komunisti v skupnih naporih za modernizacijo ijen za predsednika. Niegovo giba- 
boriti za enotnost v partijskih vr- ribniške opekarne. Od tega bi imeli nje vodi namreč s prednostjo 300 
stah. Ce -bodo med seboj enotni, korist predeli obeh občin, ki se tisoč glasov.
bo lahko ustvariti enotnost in so- oskrbujejo z opeko. £du je bil pred kratkim
delovanje tudi drugje. Občinskgi ljudski odbor naj bi se spet potires ki je prizadejal dve

Ko je govoril o delu ObLO je zavzel za razvoj suhe robe in Ion- pokrajini v iužnepj delu države, 
dejal, da ie ljudski odbor zelo po- čarstva. Po teh izdelkih je v svetu Na sre<p potres ni imel hujših po
membna institucija. Občina Ribni- veliko povpraševanje. Govoril je s]edjc 
ca -ima jasno perspektivo za bodoči tudi o problematiki v obrti, gostin-
obstoj. Zato mora imeti sjxwsobne stvu, turizmu in drugem. Za raz- Tokio,’ glavno mesto Japonske
in strokovno dovolj usposobljene voj turizma je zelo jxxmemben fak- fte.ie 9,3 mahjonov pie
ljudi, da bodo lahko kos vsem na- -tor - kakšen kader imamo v go- * Z*
togam... stinstvu. leto se P°veča za 300 tusoč ljudl'

Tovariš sekretar je potem govoril Vsa ta vprašanja in problema- --------------------------------------------
o nadaljnji orientaciji gospodar- tika, ki jo je navedel tovariš Ja- vhfjmfvska vapovftj 
stva v ribniški občini. Priporočil nez Vipotnik so zelo pomembna in u
-je naj bi v razpravi o petletnem naj se z njimi seznanijo vsi ko- V glavnem bo sončno s pogostimi
planu dali na prvo mesto kmetij- miunisti. Partijske .organizacije mo- nevihtnimi plohami.

Predsednik ObLO Ribnica, Stane Goršie, govori na konferenci ZK stvo. Kmetijstvo predstavlja zelo rajo imeti čvrsto orientacijo v vseh Močnejše padavine z ohladitvijo
v Ribnici. Od leve proti desni sedijo: Ludvik Golob, sekretar ObK pomembno mesto v gospodarstvu vprašanjih. Na kraju je dal tov. . ^ .
ZKS Kočevje, Janez Vipotnik, sekretar OK ZKS Ljubljana, Feliks občine. Ko ie govoril o socialistič- Vipotnik še nekatere smernice za pričakujemo med soooto in pon -
Razdrih, Jože Mlakar pred. ObLO Loška do.ina in podpolk. Ivanovič ni preobrazbi vasi in v zvezi s tem delo v bodoče. deljkom.
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Z občinske konference Zveze komunistov občine Ribnica
(Nadaljevanje s 1. strani) bodo seznanjeni vsi člani kolekti

va. V podjetjih, kjer tega ne iz- 
Potern je prešel tovariš sekretar vajajo, si pa potem delavci napačno 

na obravnavo dela organov d'elav- tolmačijo sklepe DS. 
skega samoupravljanja v ribniški »V nekaterih gospodarskih orga- 
občini. »Nekateri delavski sveti so nizacijah«, je dejal sekretar, »še 
pri nas prav lepo zaživeli. Za raz- vedno menijo, da je izobraževanje 
ne nepravilnosti, ki se še vedno za delovno mesto začasna zadeva.

Komunisti v ljudskem odboru
Po združitvi občin so se zdru- napravili marsikatero komunalno 

žili tudi dosedanji ObLO in tako delo. Te oblike je treba razvijati 
je postal nov odbor, zelo velik kar še naprej.

pojavljajo, pa nikakor ne smerno 
vedno dolžiti samo vodstva podjetij. 
Če analiziramo dosedanje delo DS 
in njihove pomanjkljivosti, pride
mo do zaključkov, da je več vzro
kov, če delavski svet v nekem pod
jetju še nima .prave vloge. Lahko 
opazimo, da se delavci na sestan
kih DS premalo oglašajo in da še 
vedno preveč govorijo vodilni

je vsekakor oviira za delo. Pri no
vih volitvah bo treba stremeti za 
zmanjšanje Občinskega ljudskega

»Če ocenimo celotno delo ObLO,

ima ribniška občina vse pogoje, 
da napreduje v vsakem pogledu 
tako kot ostale sosednje občine.

JUSTIN ŽIBERT
»Ko govorimo o razvoju gospo

darstva, moramo najprej pomi-
Naipake so tudi v tem, da so po
samezna podjetja boli usmerjena 
v to, da pomagajo pridobiti delav
cem formalno kvalifikacijo, kot pa
da ibi njim dajala znanje, ki je po- .. _. . , , , ,
trebno za uspešno delo na delov- ™a?’ka široka razgledanost o vlogi

lahko rečemo, da je storil vse, kar šiiti na kadre. Na vseh področjih
je bilo v njegovi moči za korist

odbora. Predvsem pa bo treba po- komune,« je dejal sekretar komi- 
skrbeti, da bodo odborniki res do- teja. »Še vedno pa prihajajo pre-
bri. Nekaterim članom ObLO malo do izraza v občinskem LO 

člani ZK, ki bi lahko bolj z odloč-
mestu Zato je treba sred- ljudskega odbora. Izrazit pojav je nim nastopanjem mnogo koristili

gospodarstva se pojavlja vpraša
nje pomanjkanja kadrov. »Potem 
je govoril o vzgoji kadrov v osnov
nih organizacijah ZK. Načel je tu
di vprašanje kadrov v kmetijstvu 
gostinstvu, posebno pereče pa je 
pomanjkanje strokovnih kadrov vXa sktodov Ta"gospodarske kadre l<*a,ližem nekaterih odbornikov, ki in zagovarjali enotna stališča... 

v podjetjih prvenstveno uporabljati 66 spuščajo samo v drobne lokalne Komunisti v ObLO se morajo tudi nekater.h podjetjih, 
strokovno usposabljanje za de- komunalne probleme in s tem ob- zavedati, da so člani ZK in ne sa-

uslužbenci. Tudi take primere ima- lovno mesto. V delovnih kolektivih ^menjujejo delo občinskega Ijud- mo odborniki in da imajo kot ko
mo še, da v nekem podjetju vodi .je zato potrelbno odločno spreme- 
sestanke upravnega odbora sam niti odnos do teh sredstev, ki se

skega odbora z drobnimi in nepo- munisti še posebno odgovorno na-

direktor, kar tolmačijo, da je vzrok 
nesposobnosti predsednika in čla
nov UO ... Organom delavskega 
samoupravljanja oziroma njihovi 
vzgoji bomo morali posvetiti po
sebno pozornost.«

doslej niso v celoti uporabljala za 
take namene ...«

ne organizacije v podjetjih posve
titi nadaljnemu razvijanju delitve 
dohodka. Kljub kratkemu razdob- 

Za vzgojo organov delavskega ju, odkar so bile uvedene spoibu- 
samoupravl.janja je CXbč. SS v lan- dne oblike razdeljevanja osebnih 
skem letu in letos organiziral več dohodkov, so bili doseženi veliki 
seminarjev za člane DS, UO, UO politič. in gospodarski uspehi. Naj- 
sindikalnih podružnic in za člane boljši dokaz temu je nenehna rast 
zadružnih svetov. Na podoben na- produktivnosti, ki se je od leta 
čin naj bi nadaljevali z vzgojo tudi 1955 do 1969 povečala letno pov 
v naprej. Večjo pozornost bo treba prečno za 4 %, lani pa za 
posvetiti tudi vključevanju žena v letos v prvem četrtletju pa za

memfonimi stvarmi. Na drugi stra
ni pa s tem otežkočajo obravna
vanje problemov, ki so pomembni

Posebno pozornost morajo osnov- ’n Blkui9ni za vso občino. Vse majh
ne stvari se daio urejati pri kra
jevnih odborih. Ce bi krajevni od
bori samostojno reševali probleme, 
ki spadajo v njihovo kompetenco, 
bi tudi njihovo delo marsikje 
mnogo bolje zaživelo.

logo.
»Pred nami je velika in odgo

vorna naloga,« smo slišali v po
ročilu,« to je sestava novega pet
letnega piana gospodarskega raz
voja naše komune. Od tega, kako 
si bomo sestavili perspektivni plan 
našega nadal.jnega gospodarskega 
razvoja, je odvisno, koliko bo ko
muna imela ... Ker je to stvar

raznih del v vaseh, pri urejanju 
cest, vodovodov, električne nape
ljave itd., imajo krajevni samopri- 

7,4 %, spevki. V nekaterih krajih, kot n. 
10 or. v Sodražici, Dolenji vasi, Za- 

DS. odstotkov. Postalo je znano, da je dol ju in nekaterih drugih, so po-
Referat je nato obravnaval vora- postalo že marsikje administrativ- kazali veliko razumevanje za te

sanje družbene prehrane v Ribnici, no razdeljevanje osebnih dohodkov akcije in so z zbranimi sredstvi
Obrat družbene prehrane nudi de- ovira za povečanje proizvodnje. V.
lavcem po primerni ceni toplo hra- kongres SZDL je ravno temu vpra-
no. Del stroškov za prehrano de- šanju posvetil veliko pozornost in
lavcev nosijo podjetja. Neko pod- je tudi nakazal, kako naj se vna-
jetje pa je sprejelo nepravilen prej razvijajo take oblike razdelje-
skleo, ker plačuje razliko za obrok vanja dohodkov, ki bodo temeljile
(35 din) za vse delavce enako: za na socčatsitičnem principu: vsake-

Velik pomen pri opravljanju vseh državljanov naše komune, bi
bilo potrebno o tem razpravljati v 
najširšem krogu ljudi, slišati nji
hova mnenja in predloge in tudi 
zainteresirati naše ljudii da se 
aktivno vključijo v razpravljanje 
o našem nadaljnem gospodarskem 
razvoju...«

Družbeno-politične organizacije

tiste, ki se hranijo v menzi 
ostale, ki se hranijo sami.

S sklepi delavskega sveta

in za mu po njegovi zaslugi, to je plačilo 
po delu ...

Volitve v osnovne organizacije 
SZDL so bile izvršene v decembru 
lani. V občini je skupno 6389 vo
livcev. Od tega števila je 4198

Delo mladinske organizacije je 
v zadnjem času napredovalo. Ob
činski komite LMS je posvetil po
litičnemu delu. vključevanju mla-

Delo osnovnih organizacij na vasi

članov SZDL alii 65.7%. Odstotek dine in drugim dejavnostim, mno-
čl an s tv a SZDL ni zadovoljiv. Od go pozornosti in je tudi v preče jš- . pmH'swm /in se"eh ® sria&nTssrsri «*.

BOGO ABRAHAMSBERG, 
predsednik ObSS

»Pridružujem se prejšnjemu di- 
skutantu o potrebi kadrov. V naši 
občini manjka srednjih in visoko
kvalificiranih kadrov. Pa še to ne
srečo imamo, da kader, ki se je 
izšolal, odhaja iz naše občine v

da

O delu teh organizacij je dejal 
tov. Fajdiga med drugim: »Na vasi 
imamo 9 osnovnih organizacij. Če
prav so vse te organizacije na iz
razito kmečkem področju, vključu
jejo v svojih vrstah samo tri kme
te, trije kmetje pa so povezani v 
terenskih organizacijah. Potreba

Ti aktivi pa niso šc dovolj zaživeli.

IDEOLOŠKA VZGOJA

Pogoji za uspešno delo komuni
sta ne zadostuje več samo to, da je 
komunist, kajti potrebno mu je 
tuidi določeno znanje, ki mu bo

je 12 organizacij, ki imajo manj 
kot 50 % članstva v odnosu do 
volivcev. Tefm organizacijam bo 
treba posvetiti večjo pozornost, 
Člani odborov SZDL na vasi so 
čestokrat v položaju, v katerem se 
ne znajdejo. Zato so potrebni po
moči političnih aktivistov.

Zadnja občinska konferenca So-

mladino, kajti delo v mladinski or
ganizaciji 'mora biti pestro. Le 
tako delo bo mladino pritegovalo, 

Mladina se vedno bolj uveljav-

niriev in tehnikov, kar bi trlo 
brez dvoma koristno. Za to akcijo 
se bo zavzel Občinski sindikalni 
svet.«

Ko je govoril o pomenu načina
lja v raznih organih družbenega nagrajevanja po učinku, je dejal,
upravljanja. Za mladinske aktivi
ste je bil organiziran na Travni 
gori seminar. Mladinski komite je

cialistične zveze delovnega ljudstva pokazal dobro dejavnost tudi pri

nam narekuje, da posvetimo vpra- omogočilo uspešno delovanje. Štor. 
šanju sprejemanja kmetov v teh j eno je bilo mnogo! da bi se ves 
osnovnih organizacijah še posebno 
pozornost...

Kakšno je delo osnovnih organi
zacij na vasi. mislim, da vse os
novne organizacije vedo, saj so tu
di v svojih programih, ki so jih 
sprejele na letnih konferencah, po
kazale, v kakšne akcije se mora 
usmerjati dejavnost komunistov na 
vasi... Konkretna naloga, ki stoji 
pred njimi, je izv^-nie socializa
cije na naši vasi in konkretna se
danja oblika — širjenje koopera
cije ...

Plan kooperaci je je bdi 1.058 ha, 
dosežen pa je bil s 709 ha, ali 67 
odstotkov. Upoštevajoč naše kra
jevne prilike je bil plan koopera
cije postavljen sorazmerno nizko, 
sai je bilo od 6.164 ha obdeloval
nih površin planirano komaj ena 
šestina (1.058 ha). Da kooperacija 
ni dosegla boljših rezultatov, je več 
vzrokov. Na eni strani se je izva
jala akcija preveč kampanjsko, 
predvsem pa je bila premajhna po
litična priprava za to pomembno 
akcijo. Letos ie kooperacija boljše 
napredovala, kar je vsekakor dokaz 
boljše priprave in boljše organiza-

je pokazala, da so delegati pra
vilno razumeli pomen in delo So
cialistične zveze, saj je razprava

pridobivanju mladincev za delovne 
brigade. Ustanovljenih je bilo ne
kaj novih aktivov. Pa pomoč ko
munistom v mladinski organizaciji? 
Ta je bila majhna. Če hočemo 
najti mod mladino Hudi, ki bodo
lahko čez čas postali elani ZK, 
moramo imeti z mladinsko orga
nizacijo tesne stike, zasledovati

da se to lahko izvede, če imajo v 
podjetju sposobne ljudi. Da se nov 
način nagrajevanja ni bolje uve
ljavil, je vzrok tod: v tem, ker 
imamo precej delavcev, ki imajo 
doma zemljo, ali pa se b avli o z 
izdelavo suhe robe. Zato ti delavci 
niso toliko zainteresirani za dvig 
proizvodnje, ker imajo postranski 
/aV-azek doma. Govoril ie tud: o
problematiki izpolnjevanja planov 
v gozdarstvu in lesni industriji in 
v zvezi s tem vprašanja cen hlo-

njeno delo, nuditi ^vsestransko joo- bovine. Zanimiva je bda tudi nje
gova ugotovitev, zakaj niso bili 
doseženi v kooperaciji v kmetij-

moč, ji dajati pobude in smerni
ce. V svojih delovnih programih 
bi morale vse osnovne organizacije "t™^ uS 
spreleti tudi program dela z mla
dino. Prav bi bilo, da bi povabili 
na sestanek, kadar se razpravlja 
o problematiki mladinske organi
zacije, predstavnike mladine, se z 
njimi posvetovati in jim predlagati dinskih aktivov, v katerih jevklju- 
konkretne ukrepe.

PAVEL OVEN, predsednik 
Občinskega komiteja LMS

»Trenutno dala dvanajst mla-

Delovno predsedstvo Občinske konference ZK, ki ga je vodil organi
zacijski sekretar Občinskega komiteja ZK France Debeljak

material, ki naj bi ga komunist ob
vladal, približal vsemu članstvu in 
tudi šklšemu krogu. Pri tem je 
imela zelo pomembno vlogo tudi 
Delavska univerza, ki je bila v 
stalnih stikih z ideološko komisijo. 
Vendar študij članov ni tako uspel, 
kot je bilo zamišljeno. Tovariš se-

čeno 310 mladincev in mladink. 
V zadnjem obdobju smo sprejeli 
v organizacijo 60' mladih ljudi. 
Poudariti moram, da je še vedno 
veliko mladine izven svoje organi
zacije. Z ustanovitvijo novih akti
vov boio tudi dani pogoji za vklju
čevanje novih članov. Več naših 
mladincev, nekateri pa bodo šli v 

gresa SZDL v Beogradu zahteva podružnic ter vnesti v delo sindi- Prihodnji izmeni, je ods.o na avto-

posegla globoko v 
področja njene dejavnosti.

VEČJO SKRB SINDIKALNIM 
PODRUŽNICAM

V zadnjem delu referata ie go
voril tovariš Ivan Fajdiga tudi o 

najrazličnejša sindikalnih podružnicah: »Pred
vsem pa je treba posvetiti še po-Izred-

na begata vsebina dela V. kon- sebno pozornost delu sindikalnih

o vseh temeljite proučitve. Na
loge, ki jih ie Dostavil kongres, bo 
treba izvajati takoj. V ta namen 
bo sklicana v začetku julija po-

katov več ideološke delavnosti. Pri c®s'to. Uspeh pa bi bil še večji, če
raznih akcijah so nekatere sindi
kalne podružnice stale ob strani,

ne bi bi.l v nekaterih podjetjih od
por ... 27 mladincev je članov ZK.

ciie akdie. ie pozitiven rezultat po- kretar Fajdiga je dejal o tem med kongresna konferenca SZDL 
litike dvojnih cen, pa tudi naš drugim tudi sledeče: »Velika sla- 
kmet polagoma le spoznava pred- bost dosedanjega študijskega dela 
riosti kooperacije.. . Ovira pri šir- je bilo preveliko teoretiziranje, 
jen ju kooperacije je tudi nepouče- skrčeno podajanje snovi brez kon- 
nosit ter sovražna propaganda. Pri- kretizacije in Prilagoditve določe- 
mer šir.jeni a take propagande smo nemu okolju in problematiki...« 
imeli v Prigorici, kjer ie prišlo do 
neprav. nastopa proti kooperaciji.
Ni nikakega dvoma, da je tam 
nekaj ljudi, ki namerno rovari 
proti izvajanju kooperacije. Osnov
na organizacija v Dolenji vasi je 
pravočasno opazila tako početje in 
ga tudi obravnavala. Takojšnja
akcija komunistov je rodila pozi- skega programa bo treba marsikaj 
tivne reziuitate. sa.i danes ljudje spremeniti in dopolniti, zato naj bi
tam sami izjavliaia da so ravnali ................
napačno, nekateri so se tudi že 
vključili v kooperacijo ...«

Pomembno vlogo pri širjenju ko
operacije morajo vsekakor odigrati 
člani zadružnih svetov in občinski 
odborniki na vasi.

bo v glavnem obravnavala dvoje 
vprašanj: 1. ekonomski politični 
del, kjer bo treba zavzeti stališča 
do temeljnih sklepov kongresa in 
2. organizacijskih del, kjer bo tre
ba sklepati o reorganizaciji osnov- 

Pa še nekaj je treba omeniti, nih organizacij in vskla.iati s ood- 
Nekateri člani so pokazali premalo ročji krajevnih odborov in stano- 
resnosti do študija. Dogajalo se je, vanjske skupnosti, 
da je bilo na predavanju več ne
komunistov kot komunistov. V bo
doče bo treba zavzeti drugačen' od
nos do študija ...

Pri izvajanju prihodnjega študij-

zato pa bo treba predvsem v tistih Organizacije ZK . naj posvečajo 
sindikalnih podružnicah v podjet- v®6;° sk* mladini...«
jih, ki zaposlujejo veliko polpro- 
letarcev dati temu delu še poseben 
poudarek. Kljub vsemu pozitivne
mu delu naših sindikatov moramo 
storiti kai več v pogledu splošnega 
in ideološko političnega izobraže
vanja članov. Opaziti ie namreč 
da to v splošnem nivo 
razgledana'« članov še prenizek

FRANC TANKO, delavec na LIP

Razprava po poročilu
STANE GORŠlC, predsednik ObLO kmetijstvu se bo sprostila nova 

.. . , . . delovna sila. Na to je .treba1 misliti
,.,K raz|Pr£m' kl je bila po poro- že sedaj, da bodo novi delavci dp-

ldeo loška komisija in Delavska Č!lu sekretarja, se je najprej j aval bili zaposlitev v industrijskih ob-
univerza naredile temeljito analizo Predsednik ObLO Slane Goršič. ratih; zato bodo ustanovili neka-
dosedanjega š tudi iškega dela. da Med drugim je dejati tere nove obrate.

»Prva in najvažnejša naloga je, Tovariš Goršič je med drugim 
da dvignemo gospodarstvo, da tudi dejal, da potrebe silijo, da se
utrdimo naša podjetja. Se v večji čimprej ustanovi melioracijska
meri se moramo zavzeti za uve- skupnost. Na kraju je dejal, da

Govoril je o delavskem samo
upravljanju na LIP in dejal: »De
lavski svet dobro opravlja svoje 
naloge. So pa še nekatere pomanj- 
kljivosti, ki jih bo treba odpraviti. 

' Skrbeti bomo morali, da bo obrat 
vezanih vrat čimprej v pogonu. 
Clanii ZK bi se morali v večji me
ni zanimati, kako se uresničujejo 
snreieti sklepi organizacij, ki de
lujejo v podjetiu ter organov de
lavskega samoupravljanja. Komu
nisti se bodo morali še bolj po
globiti v problematiko podjetja in 
komune.«

se ne bodo ponavljale pomanjk
ljivosti in da bo študij obrodil 
boljše sadove.

Naloge, ki jih postavlja razvija- PROBLEMI V ZVEZI Z RELIGIJ j ljavljanje nagrajevanja ,po učinku

ALOJZ PETEK, študent

»Iz Območja naše Občine obi
skuje Univerzo in druge višje šole 
70 slušateljev. Od teh je 17 čla-

nje socializacije na naši vasi niso 
majhne in zato je nalosa vseh ko
munistov, da posvetijo temu vpra
šanju vso pozornost in iščejo poti, 
da bi ta akcija čim boljše napre
dovala.

»Moč in vpliv religije je 
na našem področju močan,« je de-

Samo 7. večjo proizvodnjo bomo 
ravno dvignili življenjski standard na

šega de’ovnega človeka. Plačeva
la! med drugim tovariš Fajdiga, nje po času je že zastarelo in ne
Tudi nekateri komunisti nimajo še 
razčiščenih pojmov o religiji. Ta

vpliva stimulativno na delavca. Z 
načinom nagrajevanja po učinku

problem pride v osnovnih organi- moramo hiti dobro seznanjeni, 
V OBČINI JE 275 KOMUNISTOV zacijah do izraza, kadar je treba Predvsem organi delavskega samo- 

. zaradi verskega prestopka nekoga upravljanja, sindikalne podružni-
V organizacijskem delu poročila kaznovati. Vedeti moramo, da sta c® in komunisti. Na LIP so že 

smo slišali, da je v osnovnih orga- . .. ....
nizacijah 275 članov, od tega je 74 
žena. Socialni sestav je takle: 137 
delavcev, 6 kmetov, 84 uslužbencev,

si po svoji ideologiji religija in ko- precej storili pri uveljavljanju no- 
mumizem nasprotna. Ne smemo pa 
pozabljati, da Ustava jamči svo
bodo veroizpovedi in da se lahko

3 študent: m dijaki, ostalih pa 45. V:3ak naš državljan svobodno opre- združila 
Na področju komune so formi- deli za ali proti veri. Komunist pa podjetja, 

rali tudi aktive, in sicer: aktiv pro- ne more biti religiozen človek, tudi, da 
svetnih delavcev, aktiv zdravstve
nih delavcev, aktiv- občinskih usluž
bencev in aktiv uslužbencev KZ.

vega načina nagrajevanja.«
Govoril je tudi o tem, da bi bilo 

prav, če hi se manjša podjetja 
/ večje enote (trgovska 
mizarski obrati), kakor 
bi se nekatere manjše

Imeti mora tudi toliko idejne mo- zadruge pridružile močnejšim. Po
či, da ie sposoben v svoji družini 
urediti te probleme.

tem se je dotaknil problemov kme
tijstva. Z uvedbo mehanizacije v

člani Zveze komunistov so se na konferenci z glasovanjem odločili, 
da bodo volili 27-članski občinski komite

nov ZK. Stalno govorimo o ka
drih, za omenjene slušatelje pa se 
malo zanimamo kako študirajo, 
kako živijo itd. Od omenjenih 70 
slušateljev jih tri četrtine preje
ma štipendije, vendar se štipendi
torji malo zanimajo kako je z 
njihovim študijem. Nek študent je 
študiral osem let in je ves ta čas 
prejemal štipendijo. Pa še drug 
primer. Edinec premožnega kmeta 
prejema 8000 din štipendije z ob
vezo. da bo toliko časa v službi 
pri štipenditorju, kolikor časa bo 
prejemal štipendijo, nek drugi štu
dent, ki izhaja iz osemčlanske 
družine pa prejema 4000 din šti
pendije, obenem pa se je moral še 
obvezati za dvojno dobo službo
vanja. Take nepravilnosti se ne bi 
smele dogajati.«

Študent Petek je med drugim 
govoril tudi o vlogi, ki naj bi jo 
imeli mladi inteligen/ti v družbe
nem dogajanju. »Študentje naj na 
svojih krajevnih področjih aktiv
no sodelujejo in pomagajo pri dvi
gu splošne razgledanosti delovnih 
l judi...«

FRANC DEBELJAK, delovni 
predsednik konference

Najprej je odgovoril na več 
vprašanj, ki so jih zastavili ne
kateri diskutantje. Med drugim je 
tudi poudaril, da naj se politika 
štipendiranja spremeni. Občina 
naj štipendira take ljudi, ki jih 
bodo po končanem študiju zapo
slili, to je tiste, ki jih občina po
trebuje ... Prav je, da vemo, ko
liko se študentje udejstvujejo v 
političnem življenju. .. ko je 
govoril o potrebi združevanja 
manjših podjetij, je dejal, da se 
temu .proti vij o nekateri vodilni 
uslužbenci v teh podjetjih. Raz
pravo o združitvi bi morali dati t 
na dnevni red med prizadete ko
lektive. Ti naj odločajo o zdru
žitvi ... Potrebno -bo razčistiti in 
narediti meje v delu različnih ko
misij. ki delajo pri organizacijah 
in društvih, da bomo vedeli, kaj 
je delo ene in kaj druge komisije.

»Pri sprejemanju novih članov v 
‘organizacijo ZK,« je dejal tovariš 
Debeljak, »bi morali biti bolj ela
stični. Premalo se poglabljamo v 
človeka. Osebnost in simpatičnost 
ne bi smela igrati tu nobene vlo
ge. V kooperaciji v naši indu-< 
striji smo še preveč konservativni. 
Pred očmi bi morali imeti koristi, 
ki bi jih imeli vsi. Na osnovnih 
organizacijah bi morali razprav
ljati tudi o zunanje političnih do
godkih.« Potrebno je širše kultur
no obzorje članov ZK...

LOJZE LOVŠIN iz Sodražice
Govoril je o tem, da je Sodra

žica med vojno veliko pretrpela. 
Po vojni je bila ob prizadevanju 
tamkajšnjih prebivalcev obnovlje
na. Na Travni gori je bil zgrajen 
turistični dom. Nadaljevati bo tre
ba z regulacijo Bistrice ...

LUDVIK GOLOB, sekretar
Obč. komiteja ZK Kočevje

Pozdravil je konferenco ribni
ških komunistov v imenu Občin
skega komiteja ZK Kočevje in ji 
zaželel veliko uspehov. Tov. Golob 
je v krajšem govora med drugim 
dejal, da imata obe občini mnogo 
skupnih problemov, ki terjajo, da 
jih skuipno rešujemo. »Skupne ko
risti zahtevajo tesno sodelovanje 
komunistov iz obeh občin. Izobli
kujejo naj se še bolj iskreni od
nosi med komunisti ribniške in 
kočevske občine...«

FRANC LOZAR
Dotaknil se je vprašanja vklju

čevanja kmečke mladine v organi
zacijo ZK: »Težave so s tisto
mladino na kmetih, ki ostaja do
ma, kar je odvisna od staršev.«

Komandant ribniške garnizije
podpolkovnik IVANOVIČ

Najprej je izročil pozdrave kon
ferenci v imenu jaripadnikov JLA 
in tamkajšnjih komunistov. Potem 
pa je govoril o pomenu politične 
vzgoje in političnega udejstvova
nja pripadnikov naše vojske. Za
vzel se je za še tesnejše sodelova
nje med pripadniki naše armade 
in civilnega prebivalstva. V tem 
j ° lahko vzgled sodelovanje med 
rezervnimi oficirji in pripadniki 
JLA.

NOV OBČINSKI KOMITE
Ciril Andol,-šek, Nada Blatnik, 

Bogomir Abrahamsberg, Radoslav 
Borovo«, Franc Debeljak, Ivan 
Fajdiga, Slane Goršič, Fanika 
Gelze, Marija Košmrlj, Ivan Ko
vačič, ing. Jože Knol, Marta 
Knavs, Slavko Kovačič, Dušan 
Lavrič, Nada Ložar, Anton Male
šič, Ivan Marn, Alojz Mestek, Pa
vel Oven, Janez Picek, Franc Ru- 
parčič, Danilo Samsa, Srečko Stu
pica, Maks šteblaj, Franc Tanko, 
Justin Žibert Sn Janez Češarek.
Člani revizijske komisij*

Ciril Abrahamsberg starejši, Jo
že Selšek, Alojz Šega, Mirko Ora- 
žem in Jože Oven.
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Kader, največji problem v gostinstvu! Mali tisoč nastopajočih
V sredini apnila je bil v Beogradu žil delegat iz Niša in je zanimivo Pri reševanju vprašanj strokov- 

II. kongres trgovskih gostinskih in za vse nas, je bilo, zakaj bežijo nosti gostinskega kadra, bi b:lo Minulo nedeljo je marljivi Par- sila sedanjega društva v težnji narodni heroj Krese-Čoban, Jože
turističnih delavcev Jugoslavije, ljudje iz trgovine in gostinstva v treba posvetiti večjo pozornost tizgn Ko5evje priredil velik dru- vzgojiti čim več zvestih državlja- Rus, član glavnega odbora SZDL,
Kočevsko gostinstvo je zastopal di- druge gospodarske panoge. vprašanju vzgoie kadra v tunstic
rektor »Pugleda«, Anton Stimec iz Dr. Marijan Brecelj je v govoru nih organizacijah. Pri višji komer 
Kočevja. ’ med drugim poudaril, da bodo vse cialni šoli bi bilo treba zato usta

štveni telovadni nastop kot uvod v nov socialistične domovine. Ludvik Golob, sekretar Občinskega
jubilejno leto proslav za 10. oblet- Zia nastop je društvo vodilo skozi komiteii a ZK, Miro Hegler, pred- 
nico ustanovitve sedanjega dru- več mesecev tehnične in organi- sednik Občinskega odbora SZDL,

Po poročilu predsednika gostin- ^oddelek za turizem in go- štva TVD Partizan Kočevje to 50. ^ke priprave, tisojahtevale Rednik ObUOJCočevje^ Drago

J 5 SVigrdl za 65%. Pri tako 
^ohh del^cef'tVh Stoto. vino na lastno finansiranje, kar velikem porastu se je dvignila sto-
Nadalje o investicijah, mednarod- 
Uem sodelovanju sindikata te stro-

... obletnice od kar je bilo ustanov- od pripadnikov društva precej na- Bencina in še mnogo drugih pred-
Gostinski promet se ie v zadnjih licno y mestu telesnovzgojno pora in skrbi, kar pa je bilo po- stavnikov organizacij, ustanov m

društvo. Ze pred 50 leti je bila v plačano z vzornim in uspelim na- podjetij
Kočevju napredna sila telesne stopom kateremu je prisostovalo Nad 1000 nastopajočih je razvilo

ke o "delavskem"samoupraviljanju . ?a š,e nekaj besed ° Rokovnem trni ^a'f^a_uslug. jcije^dvig- niijh Kočevarjev. Se bolj' se je pa in moralno podporo društvu.
J codietiih ter o razvoju in per- 
shektivi turizma v naši državi. 

Važno vprašanje, ki ga je spro-

Nove komisije polkvalificiranih delavcev.
Problem kadrov v gostninstvu je 

, v sredo 1. junija je bila seja eden izmed poglavitnih problemov 
vršnega odbora Okrajnega od- ne le v poslovanju v gostinski go

ri^11 SZDL Ljubljana. Na seji so gpodarski organizaciji, am-iak tudi 
zpravljajj o izvajanju družbene- v ukrepih gostinskih zbornic m 

5a blana v prvih treh mesecih, komun pri pospeševanju in raz- 
fjoizvodnja je v okraju narasla za voju turizma. Statoi porast turi- 

. % v primerjavi z "lanskimi pr- stičnega prometa povečuje obseg 
Vani meseci ker se je povečala gostinskih storitev in vedno večja 
Mi delovna sila za 4,4 %, se je investicijska dela pri obnovi že ob- 
Mduktivnost ‘ povečala samo za stoječih in novih gostinskih kapa- 
6 %, namesto planiranih 9 %. citet vedno ostreje zahteva pove- 

Imenovali so 6 komisij pri Okr. Čanje števila strokovno usposob- 
°dboru SZDL: komisijo za druž- 1 jenih delavcev, 
beno upravljanje, komisijo za po- Med zaposlenimi gostinskimi de- 
tooč stanovanjskim in krajevnim lavci v Sloveniji prevladuje žen- 
Bkupnostim (predsednik Janez Pir- ska delovna sila. Od visokokvalifi- 
hat), za organizacijsko kadrovska tiranih gostinskih delavcev je 32 
vprašanja, za družbeno dejavnost odstotkov žensk, kvalificiranih 73 
^nsk, komisijo za sodelovanje z odstotkov, polkvalificiranih 89 % in

bo omogočilo boljše pogoje za po- rilnost pri neznatnem porastu Ste- VZKo- tako močna, da je vzdržala rekordno število občinstva, ki je svoj program, ki je stekel v dobrih
slovainje. vila zaposlenih. Seveda pa pri tem vebjB ngniškutarski gonji nekda- tako dalo s tem vidno priznanje dveh urah pred občinstvom. Toč-

. . , ----- 'q'"" - - "■ no ob določeni uri je dal znak za
«. -......... ........ .............. Ze na predvečer je prišlo v Ko- pričetek vodja nastopa, načelnik
NOV. V osvobodilni vojni je veli- čevje veliko članov predvojnega Sasa Bual- kateremu je izdatno
ko telovadcev mesta Kočevje da- diruštva, ki so imeli v hotelu »Pu- Pomagala načelnica društva Nada
rovalo življenje v borbi, kot talci Kied« tovariški večer. V nedeljo Smola. Kakor reka so se razvi e
ali žrtve taborišč za boljšo bo- zjutraj so prispeli ostali gostje in vrste nastopajočih na štadionu. Po
dočnost slovenskega naroda. Ne- telovadci ter telovadke društva dvigu zastave in odigranja himne
sebične žrtve teh telovadcev so Partizan-Tabor iz Ljubljane, kale- 'ie vse nastopajoče in občinstvo po-
nam ostale kot vzor, ki je vodilna

v gostinstvu. Za nila s splošnim dvigom potreb in tg napredna sila DOkazala za časa 
pravilno zasedbo delovnih in stro- zahtev gostov. Gostinske šole niso Mnu n ™il
kovnih mest v gostinstvu je po- kos naraščajočim potrebam, zato 
trebno do konca leta 1961 vzgojiti sprejemajo v gostinstvo v vedno 
oziroma izšolati 183 visokokvalifi- večji meri nekvalificirane delavce, 
tiranih, 848 kvalificiranih in 1199 Id niso kos svojemu poslu.

S. A. zdravil društveni predsednik To-
^^JSSTmrtSSS. »e* *wwm. »le **
ml. Za to jim gre vse priznanje in Predsednik Občmskega odbora So-

Tn l™ vvolfri kako cialistične zveze delovnega ljud- pohvala. To je lep vzgled, kako ^ Miro Heglcr Za tem so pri_
peli na prapor domačega društva 

v
naj mesto pomaga podeželju — z
dejanji. Tako je prav in še enkrat . , , , . ...
iskrena hvala. Dopoldne so se vr- spominske trake; v imenu bivših 
šile skušnje telovadnih oddelkov pripadnikov društva ing. Sadar m 
ob spremljavi godbe »Poštar« iz v Paitizan-Tabor njego
Ljubljane, ki je izdatno pripomog- Predsednik. Podpredsednik doma
la k uspehu nastopa. Med skušnja-

za sodelovanje z 
družbenimi organizacijami in ko- 
rrrisijo za idejno vzgojno delo.

od nekvalificiranih je 89 % ženske 
delovne sile.

mi so položili odborniki Partizana 
venec na spomenik NOV, ostali go
stje pa so si 
in obiskali stare znance.

Taiko je bilo vse nared za po
poldanski nastop. Velika množica 
gledalcev ie napolnila tribuno in 
ves obrabni prostor štadiona. Med

Zadnjo nedeljo je TVD Partizan Kočevje, praznoval 50 let telesne gosti so bili tudi Janez Vipotnik, 
vzgoje z velikim nastopom na stadionu sekretar Okrajnega komiteja ZK,

to pripel spominski trak na pra
por društva Tabor, nakar mu je 

ogledair muzej NOB Uročil v imenu Okrajne zveze za 
telesno vzgojo v Ljubljani njen

Prvo mesto za NK ,.Kočevje"

tajnik Stane Flegar v znak pri
znanja spominsko plaketo.

Veličasten je bil skupni nastop 
preko 700 mladine obeh osemletk, 
ki so izvedli prosto vajo strumno 
v lepem kritju in ravnanju. Težko 
je v kratkem oceniti vsako točko 
posebej ker so bile vse izvedene 
vzorno tako domačinov kot go
stov. Posebno pozornost so vzbu
dili starejši člani in članice dru
štva Tabor, ki jih tudi 60 let ne 
moti, da ne bi nastopili z isto vo
ljo in elanom kat ostali oddelki

Gr•SANJE prebivalstva 

RIBNICA
ie Bregar Ivan, kmet iz 

lbtUce 166, star 89 let.
SODRAŽICA

iz so se: Pirc Franc, kmet
bik fraric star 3,0 let in. G'01;' *rahčiška, kmetica iz Zimaric
lavo ra 29 let- Knavs Janez, de- 
Rr- ^ Jelovca 10, star 30 let in 
s irisok Pavla, delavka iz Črnca 

stara 28 let, Kovačič Karol, 
kmet iz Zimaric 28, star 28 let in 
Vesel Marija iz Zimaric 20, stara 
21 let, Košir Anton, zidar iz So
dražice 22, star 28 let in Rigler 
Ivana, kmetica iz 
I. stara 25 let.

Umrla sta: Arko Ivan, osebni 
upokojenec iz Sodražice 40, star 73 
M in Vesel Franc, osebni upokoje- 

nec iz Sodražice 139, star 60 let.

NE POZABITE!

V nedeljo 27. maja je bilo za- Do pričetka tekmovanja v pod-
ključeno nogometno tekmovanje v zvezni ligi je še daleč, kljub temu __ _ _____ ____ ___
I. razr. LP. »Kočevje« je odigralo pa naša nogometaši ne počivajo, mladine. Občinstvu so ugajale raz-
zadnjo tekmo v Grosuplju in s te- ker se zavedajo resnosti tega tek- ne itefcme domačih pionirjev in
žavo, vendar zasluženo, joremagalo movanja. Poostreni treningi in po- Pionirk, kakor tudi atletski vložki
tamkajšnji nogometni klub. Že re- goste preizkušnje na igriščih, so domačih atletov v teku na 60, 100

V dveh urah vam izdelam foto- zultat 3:2, dovolj nazorno pove, lahko edino vodilo _k uspehom. metrov in izmenskem teku. Pri-
legilimacije in da je bila to sila zagrizena borba. Ena takih preizkušenj je bila tu- j€tno presenečenje so bile tudi

________ __To je tudi razumljivo, saj bi se v di nedeljska tekma z NK »Poštar« raznoterosti in orodna telovadba.
bom in zemljo«. Fotografiram v ateljeju, na va- slučaju zmage z 2 :0, na prvo me- iz Reke. Pričakovali smo izenačeno skratka, bilo je toliko leipega, da

RIBNICA: 11. in 12. junija fran- šem domu, v naravi ali kjer koli. S;to plasiralo prav Grosuplje. Zdaj borbo dveh približno enakih na- je prepričevalno dokazalo, da je
coski cinemascopski barvni film Lepa. slika vam bo drag spomin! j3 končno vse pri kralju in NK Ko- sprotnikov, toda dogodki na igrišču miadina v dobrih rokah in da je
»Notredamski zvonar«, 18. in 19. Kadar sami fotografirate, prine- {.evje j3 edini neooraženi klub, ki predvsem pa rezultat sam, so po- postavil TVD Partizan Kočevje 
junija jugoslovanski film »Osum- site svoje filme, da vam jih raz- e 2,vra'|' vse možne točke i.n pristal kazali nasprotno. Gostje so prika- dobre temelje vsestrane vadbe za

vijem in po želji izdela n slike vs.h na piwem mestu. Čeprav v tem zali tehnično dokaj dovršeno igro, kar se je dosledno borilo, in za
razredu konkurenca ni bila huda, po drugi strani pa je bil to primer tovariško sodelovanje kot je bilo
zaslužijo 'poi.no priznanje vsi, ki so skrajno neučinkovitega nogometa. to na tem nastopu. Tu se je zlilo

SVOBODA, Rudnik: 11. in 12, ju
nija nemški barvni film »Moja, 
lepa mama«, 18. in 19. junija g rafije za razne 
ameriški barvni film »Med ne- p tna dovoljenja.

ljeni«,
SODRAŽICA: 11. in 12. junija velikosti.

ameriški barvni film »Dolina na- Ne pozabite! Kadar se želite sli-
siija«, 18. in 19. junija ameriški kali, pišite ali kašo drugače spo- kakorkoli pripomogli
barvni film »Ponos in strast«, ročite. Pridem v vsakem času in 

VELIKE LAŠČE: 11. in 12. junija v vsak kraj. 
francoski film »Velika iluzija«,

uspehu.

18. in 19. junija sovjetski barvni 
film »Don Kihot«.

Gorenjih lazov DOBREPOLJE: 11. m 12. junija
ameriški, barvni film »Dimni si-

ALB1N BOŽIC, 
fotograf Kočevje

ČESTITKI
Pirnarju Tonetu čestitajo k nje-

ZDRAVSTVI NI DOM NAMESTO 
UOI.NIŠNICE

temu Ko smo gledali igro v polju, smo v eno Samo nastopajočo množico 
imeli utis, da je nasprotnik vsaj domače dništvo Partizan, šolska 
za razred boljši od naših, toda vsa mladina in gostje iz Ljubljane ter 
njihova umetnost se je končala že pokazalo kakšne telesne vzgoje si 
pred kazenskim prostorom. Na- želi socialistična družba, 
sprotno pa so domači igrali eno- K temu uspehu so pripomogli še 

ostali društveni vodniki Špela Cuk,stavno in z dolgimi predložki ne-
D .... . . . . ... Svpt9 neh™ us^tvarjali nevarne situacije Tone I^ke“ Oko^mln^vsi

— Fratekh teden je bila seja Sveta pred nasprotnikovim golom. Pred- ml & vodnM_ w iim ie bila to 
z ženo za zdravstvo OLO Ljubljana. Na vsem dopadljivo pa je bilo to, da gna preiiZkušnja. Vsem

sen so poleg drugega razpravljali s0 Se srčno m skrajno pozrtvoval- priznanje, kakor 'tudi vsem
o predlogu občine Kočevje, da se no borili za vsako žogo m tako

_____  _______ j namesto bolnišnice v Kočevju onemogočili tehnično boljšega na-
___  _ film »Na robu pločnika«. ni praznik najlepše "želje! Kličemo zgradi večji zdravstveni dom, kajti sprotnika. Igra naših na oko sicer

•'SKSMSMra “X 22SSJSS1S MraKSirrs SaSSE šsmus ss.s-.vr-TS
V kolikor investicijska sredstva to pa bo odločujoče važnosti v katerimi prijemi se dvigniti, kar 
kočevske občine ne bi zadoščala za predstoječem prvenstvenem tek- mu v b°*če vsi iskreno želimo.

DOLENIA VAS

gnal«, 15. junija ameriški film govemu prazniku ata, mama, žena 
»Na robu pločnika«, 18. to 19. Majda s Sonjico, Matija 
junija angleški barvni film Julko in Mirančkom.
»Smrt na cesti«. — * —

PONIKVE: 16. jimija ameriški Urh Tončki iz Pungerta za dvoj
ostalim, ki so kakorkoli pripomogli 
k temu uspehu društva.

Smatramo, da je TVD Partizan

Rodiia
Loški potok

dinja ie Debeljak Vida, gospo-

trklja«, 19. junija nemški barvni domači 
film »Ni prostora za divje živa
li«.

iz Zajčjega polja.

SOŽALJE
J. Svete A. A.

let ; , “■ “““J«
V„, m Šipiletlč Nada, delavka
g~!Oria » otor-o 91 ’o+ Mihe

far iet
dp5°devcev 1®, stara 23 let, Sken- 
3q . Nikola iz Mahovnika 24, star 
s^l0t in Cvelbar Milka iz Kočevja 

- ra 28 let (zakonsko zvezo =ta

SKLAD ZA DRUŽBENI 
STANDARD

Zanimivosti od tu in tam
Ir -r lz Malega loga 20 — deklico KOČEVSKA REKA: 11. in 12. ju- Kata Bulkovac izreka družini gradnjo zdravstvenega doma, bp movanju.
■R-ehko. ^ ni1a ameriški barvni film »Ri- Bukovac v vasi Potok globoko so- pomagal tudi OLO z mateialmmi

hard Levjesrčni«, 18. in 19. ju- žalje nad izgubo njihove ljube ma- sredstvi.
KOČEVJE nija ameriški barvni film »Ma- tere Katarine Bukovac, ki je pred

Roročili so se: Jatošič Jože, kiju- ščevalec iz Dallasa«. nedavnim preminula. Naj pokojna
avnačar iz Banja loke 33, star 24 OSILNICA: 12. junija angleški Kati mimo počiva v dragi domači STANDARD Takoj po zadnji vojni je izginil gentine in z letalom na skrivaj od-

1 in Spiletič Nada, delavka iz barvni film »Lepo je biti mlad«, grudi. Sožalje izreka tudi vsa dru- neznano kam polkovnik SS Adolf peljali v Izrael.
3ria 2, stara 21 tet, Mihelič 19. junija ameriški film »On- žima Bukovac, iz Clevelanda, ZDA. občinski ljudski odbor Kočevje Eichmann, eden naj večjih zločin- proti Eichmannu pripravljajo

J-avko, delavec iz Zsgozdeca 17, stran v gozdu«. ie na zadnji seji ustanovil Sklad ceV pri množičnem uničevanju Zi- veyko razpravo, ki bo jeseni.
32 let in Siterk Ana, delavka PREDGRAD: 11. in 12. jimija ZAHVALA za komunalne potrebe družbenega dov v drugi svetovni vojni. S po- zločinec Eichmann je baje po-

francoski film »Dvigalo za izgub- Po dolgi in težki bolezni je pre- standarda na območju občine Ko- močjo Vatikana je prišel v Južno vedal, da živi v Argentini bivši
ljeno«, 18. in 19. junija poljski minul moj sin, naš brat 
film »Resnični konec velike voj- IjEVSTIK ALOJZ

jg toila v Kostanjevici), Rukše Jo- BROD NA KOLPI: 11. in 12. ju- 
let^ Kočevja, Rudnik 23, star 23 nija ameriški film »Prijateljsko
Ig Kristan Ana iz Cešče vasi prepričevanje«, 18. in 19. junija
slki^ara 24 let (zakonsko zvezo sta ameriški film »Vohunski lov«.

čevje. S sredstvi, ki iih bo zbral Ameriko to se tam skrival pod Hitlerjev namestnik Martin Bor- 
ta sklad bodo gradili objekte^ in raznimi imeni.. Izraelski tajni mamn. Njega je zavezniško sodišče 
dajali v namene za zboljšanje živ- agentje so ga nenehno zasledovali, leta 1946 v odsotnosti obsodilo na

b -•»« v Novem mestu), 
gtklila je Koroša Katarina, 
^‘hja iz Mlake 6

Gb tej priliki smo dolžni zahvalo 
dr. Andoljšku za ves njegov trud 
in skrb v času njegove bolezni ter 
prav tako g. župniku.

Zahvaljujemo se za darovane

11 enske ravni občanov. Končno so ga ugrabili sredi Ar-

Mjst
tori je Pucihar Jože, kovaški

P. s.: Prosimo uprave kinomato
g°~ grafov, dan nas pravočasno obve- vence kolektivu KZ Dolenja vas 

dečka A.oj- stjjo Q morcbitnih spremembah v ter fantom in dekletom iz Rakit- 
kino-sporedih. Obvestite nas tudi nice,* Prigorice, Dolenje vasi in 
o drugih spremembah za katere že- Blat. Zahvaljujemo se tudi čla-

55 let Kočevja Rudnik 25 star n(e da s<> vašl obiskovalci ob- nom PGD Dolenja vas in Rakitnica 
(žrtev prometne nesreče). voščeni za izkazano pozornost, fantom, k:

Jai>Ran

veščeni.
KINO v NAJEM

Kočevje: od 10. do 12. Tri hektare travnikov dam za 
j-JMia ameriški cinemascopski pokositi v najem, ali na polovico. 

8Avtobus na stranskih po- Vprašajte v Dolgi vasi, številka 58.

PRODAM
ib-T’ 13. in 14. junija amerilški 

cinemascopski film »Caj- 
sU;”- 15. in 16. juinija iitaliijan- 
0 * vistavieion film »Ljubezen in 

Mjanje«,, od 17. do 19. ju- 
a ameriški barvni vištavizion 
to »Divji krohot in pirati«.

so mu zapeli ob grobu ter vsem 
ostalim, ki so ga v tako velikem 
številu spremili na njegovi zadnji 
poti.

Žalujoči: mama, bratje in sestri 
Levstik.

Sprejmemo administratorko
TRGOVSKO PODJETJE »PETROL« LJUBLJANA, 

SKLADIŠČE KOČEVJE

sprejme takoj
ADMINISTRATORKO
Pogoj: Nepopolna srednja šola i znanjem strojepisja 

in nekaj prakse v administraciji. Plača po tarifnem pra
vilniku. Prošnje z navedbo dosedanjih zaposlitev naslo
vite |na »PETROL«, skladišče Kočevje.

smrt z obešenjem. V Zahodni Nem
čiji je odpravljena smrtna kazen in 
bi te kazni za tega velikega zlo
činca ne mogli uporabiti, četudi bi 
ga odkrili.

V Izraelu se ukvarjajo z mislijo, 
da celo Hitler še živi in ne ver
jamejo, da je napravil samomor. 

—* —
Poleg naporne hoje do stopnicah 

in poteh, so pismonoše v nenehni 
nevarnosti pred psi. Avstralska po
šta je sklenila dati vsakemu pis
monoši po dva para škorenj na 
leto. Sindikat poštarjev se s tem 
ne strinja in zahteva, da vse pse 
privežejo, sicer pošte ne bodo več 
dostavljali na dom.

tJZdaja in tiska CZP »Kočevski 
6iy v Kočevju. Urejuje uredni- 

odbor. Odgovorni urednik 
Utfr a Ulmski. Uredništvo in 
tesrt3 v Kočevju, Ljubljanska 
boj9 M a, telefon uredništva in 
bnu'Y6 3-89. Naročnina je 500 din, 
Wax -a 260 din in jo je treba 
lOOhai v naT)rei- Za inozemstvo 
Tpt , h oz. 3 ameriške dolarje. 

Ko<i račun 600-713 pri Komu-
gfli—. 1-265

toi banki Ljubljana, podruž- 
■ica za Kočevje

sadovnjaku in mešano deteljo. Krž 
Filip, Mlaka 11, Stara cerkev._*

Ugodno prodam dobro ohranjeno 
spalnico. Debeljak Vladimir, Re
ška 13 a, Kočevje.

IZGUBLJENO
2, junija I960 mi ie ušel konj 

(pram bosanski) iz Smuke nezna
no kam. Vsakogar, ki hi o konju 
kaj vedel ali slišal prosim naj 
sporoči na vostajo Ljudske milice 
Kočevje proti nagradi od 5000 do 
10.000 din. —* —

Dne 29. V. 1960 sem izgubil iz 
Mozlj a do Rajnidola denarnico z 
osebnimi dokumenti. Najditelja 
prosim, da mi jih vrne jiroti na
gradi. Sitimec Anton, Rajndol 6.

Služba Razpis

SPLOŠNO GRADBENO PODJETJE »ZIDAR« KOČEVJE
KMETIJSKA ZADRUGA DOLENJA VAS 

razpisuje
delovno mestosprejme v službo

ŠEFA AVTOSTROJNEGA PARKA SKLADIŠČNIKA — odkupovafca
Pogoji: Srednješolska izobrazba in položenim izpi- Pogoji: hioška oseba.

torn iz avtomehanične stroke, ali strojnega ključavni- Izobrazba: trgovski pomočnik ali ustrezna praksa v
čarja ter poznavanjem gradbenih strojev. odkupu živine, kmetijskih pridelkov, gozdnih sadežev in

Prednost imajo kandidati z večletno prakso v tej zdravilnih zelišč.
stroki. Osebni prejemki po tarifnem pravilniku, oziroma Plača po tarifnem pravilniku KZ.
po dogovoru. Nastop službe takoj. Stanovanja ni!

Prošnje sprejema tajništvo podjetja do 30. junija Pismene ponudbe poslati upravi zadruge do 20. VI.
1960. 1960.
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OB ROBU

ODNOS DO STARČKA
Kočevski vlak, ki odhaja ob 18. 

uri iz Kočevja, je monotono ro
potal proti Stari cerkvi. Kupe je 
bil na pol zaseden. V njem je bil 
tudi možiček, ki bi mu prisodil 
okrog 70 let. Oblečen je bil v 
plava, ponošeno delavsko obleko. 
Poznajo se mu je, da je pred od
hodom na vlak malo preveč po
gledal v kozarec, zato mu je gla
va kinkala sem in tja. V Stari 
cerkvi bo izstopil je povedal pot
nikom, ki so sedeli v njegovi bli
žini. Ker mu noge niso bile si
gurne, mu je priskočil na pomoč 
v bližini sedeči delavec srednjih 
let in ga skrbno sipravil po stop
nicah vagona na trdna tla.

Mož se je z nesigurnimi noga
mi, na eno je tudi šepal, napotil 
proti izhodu. Pri prehodu čez 
stranski tir je nekaj časa omaho
val, potem na počasi zlezel na tla 
med železniške tire. Trudil se je 
na vse načine, da bi se postavil 
ha noge, pa mu ni uspelo. Pot
niki na vlaku mu niso mogli po
magati, ker ima vlak kratek po
stanek. Vlak se je oddaljeval, 
stari mož pa se je zvijal kot črv 
med tiri. Prizor je opazovalo tudi 
nekaj_ mlajših ljudi, ki so bili 
pred železniško nostajo. Niti eden 
izmed njih se ni spomnil, da bi 
možu pomagal na noge.

Vlak je odpeljal proti Lipovcu, 
zato ne vem povedati, kako je 
prišel možak iz tirov.

Vsekakor pa smo si lahko pot
niki, ki smo videli ta prizor, 
ustvarili sodbo, da je nekaterim 
skrb za sočloveka, bolj na jeziku 
kot pa v resnici.

Potnik

Predsedniki o šolskih odborih

l/ nedeljo na gasilsko proslavo na Gregor

Predsedniki • šolskih odborov so 
na zadnjem posvetovanju v Ko
čevju poročali o delu teh odborov 
ter njihovi .problematiki. Objavlja
mo krajše izvlečke iz poročil:

OSILNICA
Na sejah šolskega odbora smo

RIBNICA
V proračunu občine Ribnica je 

namenjeno za notrebe krajevnih razpravljali o različni problema- 
odborov 1,500.000 din. Krajevni ^k-l. Težave imamo v tem, ker nam

voril je tudi o sodelovanju mno
žičnih organizacij s šolo. Dejal Je' 
da bi bila potrebna boljša pove
zava. S podjetji so boljše vezi. Kot 
celota je šolski odbor uspešri; 
opravil svojo dolžnost.

V nedeljo 12. junija bo gasilsko vili 60. letni jubilej delovanja.
društvo pri Gregorju Proslavilo 60. Na svoj veliki jubilej vabi dm- odbori bodo uporabili ta "sredstva Primanjkuje finančnih sredstev, 
letni mbile.! ustanovitev prve štvo na proslavo vse prebivalstvo ob soudeležbi prebivalcev pri ure- Ilmamo tudi šolsko zadmgo. 2e- 
gas!lske čete. Mnogo ie ze preteklo in gasilce iz bližnje in daljnje datvi vasi in komunalnih naprav limo’ da bi dobili tudi v Osilnico 
od tistih časov. Ustanovni člam, okolice, da se bodo na prijaznih Prepričani smo. da bodo krajevni osemletko, 
ta so položi.: -temeljni kamen ga- slemenih prijetno razvedrili. odbori: kot doslej tudi letos tasred-

S. L. stva pametno uporabili.tem kraju,stilski organizaciji 
so že vsi umrli.

60. letni jubilej bo društvo pro
slavilo pod pokroviteljstvom po
veljnika Občinske gasilske zveze 
Ribnica Antona Šobarja. Vse pri
prave in organizacija proslave so

Prodajne cene mesa na drobno
Svet za »ospodarstvo Občinskega 

ljudskega odbora Kočevje je sredi
v rokah sedanjega poveljmika dru- maja sprejel odlok o najvišjih ma
siva Jožeta Levstika iz Hudega loprodajnih cenah za goveje in 
k°P=a' rToH:am proslave bo takle: svinjsko meso. Pretekli teden je 

Ob dveh popoldne bo slovesno bil ta odlok objavljen v »Glasni- 
razvitje društvenega prapora, ki ku«. uradnem glasilu OLO Ljub- 
mu bo botrovalo pet botrov, med ijan-,
S t}?i Prve® P0'vJel:nika' ' Za Sove je meso so na območju z a *re c iz Gregorja. Po občine Kočevje te najvišje cene: 

vi iu prapora bo gasilska para- za p;ju;no pečenko, očiščeno brez 
da, po uradnem delu programa pa kosti 500 din za k 
bo sledilo ljudsko rajanje.

za vranico 160 din za kg, 
za jetra 360 din za kg, 
za glavo 21)0 din za kg, 
za kosti 70 din za kg, 
za slanino 320 din za kg.

BRAČIČEVA ŠOLA
Poročal je med drugim, da se je 

njihov odbor aktivno zanimal za 
delo na šoli. Razumljivo je, da so 
bili večkrat v ospredju gospodar
ski problemi (pomanjkanje šol
skih prostorov itd.) in drugo. Šol
ski odbor je analiziral vzroke sla
bih učnih ocen nekaterih učencev 
in ugotovil, kje tičijo vzroki. Go-

Obisk v Kemični tovarni
1. junija so člani sekretariata teh vprašanjih. Obenem je potreb- 

ObKZK Kočevje obiskali Kemično no. da se člani kolektiva usposab-
Pa še nekaj besed o delu dru

štva. Od ustanovitve pa do danes 
je bilo gasilsko društvo Gregor vse
skozi delavno. Člani društva so 
vsak trenutek pripravljeni' nuditi 
pomoč, kjer ie potreba, tako ob 
požarih in drugih eventuelnih ne-

goveje meso brez kosti 480 din tovarno V izgradnji. Veliko smo že ljajo tudi zato. da bodo po izgrad- 
za kg,

goveje meso s kostmi 360 din, 
goveje meso »foetoy beef« 440 din čakujemo, da bo po izgradnji dvi- kolektiva poznajo vsa vprašanja, 

23 kg. gnila ekonomsko in finančno moč ki zadevajo podjetje že sedaj, ne
Pri maloprodaji govejega mesa naše komune na višjo stopnjo, šele potem, ko bo tovarna zgraje-

govorili na sestankih in sejah o tej nji tovarne prijeli uoravo podjetja 
tovarni na ObLO. od katere pri- v svoje roke. Nujno je, da člani

P^,G^0li!^nPŽel° ščene kosti) do

je dovoljena naslednja nriklada: 
za stegno in pleče (izločene vra

uspehe, bodisi na paradah ali pa 
pri požarih. Zato bodo s ponosom 
razvili društveni prapor in prosla-

30 %:

35 let gasilstva v Vas-Fari
Zadnjo nedeljo so gasilci Vas- in s prostovoljnim delom so zgra- 

Fare proslavljali 35-letnico svo- drli gasilski dom, kupili motorno 
jega druištva. Popoldne ob treh se brizgalno in več novega orodja, 
je zbralo v dvorani Prosvetnega Danes je društvo dobro priprav- 
doma v Fari veliko članov in dru- ljeno. kar so dokazali z uspešnim 
gih prebivalcev. Navzoči so bili gašenjem treh požarov v zadnjem 
gostje iz Občinske gasilske zveze času. Sedanji odbor je zelo de-

za bočnlk in vrat do 26 %; 
za bržolo in šimibas do 15 %. 
Najviišja cena goveje drobovine: 
jezik 340 din za kg, 
srce 250 din za kg, 
pljuča 60 din za kg, 
jetra 340 din za kg, 
smrček 80 din za kg, 
vampi 180 din za kg, 
ledvica 340 din za kg, 
loj 150 din za kg, 
glava (sipod. čeljust) 16 dan za kg, 
glava (ostalo) 70 din za kg, 
kosti 60 din za kg.

Težko si je pa predstavljati vse na. 
procese proizvodnje te tovarne, če Da strokovnemu kadru uprava 
človek kot laik ne vidi vsaj osnov- podjetja posveča veliko Skrb, je 
nih faz dela, ki so v tej tovarni, popolnoma pravilno, ker je od ka- 
Zaradi tega je nrav, da so si člani dra odvisna tudi bodoča rast in 
ObK ZK to tovarno tudi ogledali, razvoj proizvodnje v podjetju. Tu- 

S člani ZK te tovarne in z vod- di za ZK in sindikat je potrebno, 
stvom podjetja smo pred ogledom da se poglobita v ta vprašanja, ne 
razgovarjali o vprašanjih in pro- da jih rešuje sama uprava. S tem 
blernih tega podjetja. Ker je to pod- načinom dela bodo veliko lažje vsa 
jetje še v Izgradnji, nima še orga- vprašanja rešili, ki obstojajo, 
nov delavskega upravljanja, imajo Sedaj proizvajajo za 50 miliionov 
pa upravni in strokovni kolegij, ki bruto produkta. S tem krijejo te- 
vodstvu podjetia pomagata reše- koče izdatke kolektiva, ustvarili so
vati probleme podjetja. Pomanjk
ljivost je v tem, da osnovna orga
nizacija ZK in sindikalna organi

pa že 6 milijonov viška. 2e več 
let se skupno z ObLO borijo za 
dokončno izgradnjo tovarne in

in gasilci iz Broda.
Najstarejši član in 

sednik gasilskega 
Klarič iz Vasi je

laven, posamezniki izredno požrt-

silstva v Fari.

Najviišja cena za svinjsko meso zacija, ki v podjetju obstojata, vse upajo, da bodo s tem letos uspeli, 
j ,,, , v „ „„ v maloprodaji je 360 din za kg. premalo poznata probleme in samo ker so z investicijsko banko že

prv.i pred- L ' 3 p Priklada k mesu, iz katerega so iz- proizvodnjo, kakor tudi perspektivo podpisali pogodbo za potrebne kre-
ločene vraščene kosti, je do 20%. rekonstrukcije in izgradnjo podjet- dite.

Najvišja cena za slanino in svin- ja. S terni vprašanji je nrav, da se Proizvodi tovarne so dve vrste
osnovna organizacija ZK kakor tu- smole, ki služijo za izdelavo raz-

društva Jože magati.
v krajšem, a Za dolgoletno uspešno delo v dru-

tehtnem govoru opisal razvoj ga- Stvu je predstavnik občinske ga- sko drobovje je:
silske zveze Ferdo Paradiž izročil

Pred 35 leti je nastal v Pirčah devetim članom odlikovanja in di-
velik požar. Ljudje so neorganizi
rano gasili in le mimo vreme je

plome. Za tridesetletno delo so bili 
odlikovani: Jože Klarič, Martin

za pljuča 140 din za kg, 
za ledvica 360 din za kg,

di sindikalna organizacija boli te
meljito seznanita in več delata o

obvarovalo vaščane večje nesreče. Papež. Matija Letig, Martin Bri- 
Nekateri delavni možje iz okolice Anton Ofak, Matija Mihelčič, 
so se ob tem zamislili in sklenili, Miha Papič vsi iz Vasi in Avgu- 
da bodo ustanoviti gasilsko dru- štin Mihelčič iz Pirč. Za dvajset- 
štvo. Na pobudo učitelja Martina letno uspešno delo pa Anton Jure- 
Marinča so 18. maja 1925 uspešno tič iz Potoka.

TO IN ONO
NESREČA VOZNIKA

nih artiklov in jih prodajajo dru
gim tovarnam. Ifedelujeio tudi pra
ške, ki služijo za izdelavo proiz
vodov elektroindustrije; prodajalo 
jth tovarni Iskra v Kranju.

Vse te proizvode, ki jih produ
cira ta tovarna, še vedno uvažamo,____  ___ _________ nika, Kočevje. 5. junija se je Pu-

7. junija je podlegel poškodbam cihar vračal z mopedom iz Ljub- P° izgradnji tovarne, ko bo začela 
48-letni Anton Tanko, kmet iz Go- ljane proti Rudniku-Ljubljana. s polnim -obratovanjem, bo s svojo 
riče vasi pri Ribnici. 25. maja je Pucihar je pripeljal z desne strani proizvodnjo dala velik doprinos

izvedli ustanovni občni zbor. Iz- , Gas!Jc® ,e5 p?‘zdrayil tudi pred- pokojni Tanko kot običajno vozil izza neke hiše na cesto in jo hotel vsemu našemu gospodarstvu.
volili so upravni odbor in nad- stavnik hrvaških gasilcev iz Broda, 
zorni odbor, ki sta pridno pristo
pila k delu. 
tedaj 32,

, ......... les v Ribnico. Deževalo je, Z vo- prečkati. V istem času pa je iz V podjetju imaio dovolj proMe-
Vseh članov je bilo nirji in prtiars^a ml^SSŽipra"- *°m, naloženim s h’odi je pripeljal novomeške strani proti Ljubljani mov, tako za izgradnjo, proizvod- 

vili so prisrčen program in se z Ribnico. Na ovinku, ki vodi iz pripeljal osebni avtomobil. Voznik njo in življenje ljudi. Osnovna or-
glavne na stransko cesto (proti osebnega avtomobila je začel za-

SsSfsHc ssrzfs-jsn^s *
soma so kupili ročno brizgalno; vse

ganizacita ZK se v teh problemih 
ni še znašla, kar je dokaz to, da 
velčkrat pred sestankom hišo ve-

L',e^°taSTuA "SlX £ «»SftiSVSSJSE g*; ££««* £ $ “S Z£j£>£st~2.7&Z de,a m
pod voz, ki je šel preko njega, telesnimi poškodbami, ki so imele 
Kljub takojšnji zdravniški pomoči za posledico smrt. Takoj po ne- 
v Ribnici in potem v ljubljanski

tudi svojih prostorov do nedavnega 
niso imeli. Bili pa so zelo po
žrtvovalni. Redno so vaditi in bili 
vedno pripravljeni. Ljudje so spo-

UVOZ BLAGA IZ AMERIKE

Po razgovoru so si člani ObK ZK 
s člani osnovne organizacije ZK in 

žgodTso mu nudili zdravniško po- direktorjem ogledali tovarno. Pro-
Z ameriško vlado je sklenjen bolnišnici, ponesrečenca niso mogli moč, ki pa je bita zaradi prehudih ces proizvodnje je poleg laborato- 

znali koristnost društva in vedno sporazum; ZDA nam bodo poslale ohraniti nri življenju. 7 junija ie poškodb brezuspešna. Umrl je 7. rijskih poskusov z motorji, kotli,
itaA in Klin j  on 1: v 1  i______ n V i _ i • 1 _ • _ ... ' 1 'J " .. nrwwlnvmi lmnVi inwi  •več je bilo gasilcev tisoč ton bombaža, toliko je- družina ponesrečenega dobila ob- junija. posodami in vseh vrst cevmi za-

Prišel je čas narodnoosvobodil- dilnega olja, za pol milijona do- vestilo, da je njihov rednik umrl. Pokojni Pucihar je bil zaposlen 55va‘’ ,ki 1o_,je laikp težko opisati, 
ne borbe in pnfarski gasilci so v larjev mleka v prahu in za 600 Zapusti lje ženo in tri mladoletne na Rudniku. Po poklicu je bil ko- Človek pride po og-lediu do prepri
veliki večini spoznali, kje jim je tisoč dolarjev limon in limoninega otroke 
mesto. Nekateri so šli k parti- soka. 
zanom, drugi pa so jim pomagali 
s hrano ...

Manjši del denarja, dobljenega 
s prodajo tega blaga pri nas, bo UPORABNIKI CEST

SMRTNA NEZGODA 
Z MOPEDOM

Po osvoboditvi je delo proetovolj- dobila ameriška vlada, večji del V Daljni vasi ori Rudniku se je 
nega gasilskega društva na novo pa ostane naši državi kot darilo pripetila prometna nezgoda, katere
oživelo. S pomočjo ljudske oblasti ati dolgoročno posojilo. žrtev je bil Jože Pucihar iz Rud- gim zagotovite varnost!

vač. Med ljudmi je bil priljubljen. .čania’ ^ ™?ra ^ dflati samt> sh'o- 
Pokojni kje zapustil ženo in hčer. kovno sposoben kader, ki obvlada

proces kemične proizvodnje, za kar 
se kolektiv tudi usposablja. V tem 
mu želimo v njegovem delu veliko 

S pravilno vožnjo si sebi in dru- uspehov in čimprejšnjo izgradnjo
tovarne. P- S.

FARA
Šolski odbor je imel štiri sej®- 

Razpravljali smo o novem zakonit 
kd govori o delu šolskih odborov, 
šolski zadrugi, šolski mlečni kuti; 
nji in drugem. Posebnih težav Pr 
delu nimamo. Odbor dela v teši* 
povezavi s tamkajšnjim učitelj 
stvom.

VIMOLJ
Težave imamo s šolsko kuhinj« 

Sedaj so nudile malice otroke8 
samo mleko in kruh — mleka P* 
imajo otroci dovolj doma.

KUŽELJ
Imeti smo štiri seje odbora. Go1 

v ori,H smo o gospodarskih i8 
vzgojnih vprašanjih. Odbor je se
znanjen s šolsko reformo. Roditelj; 
skih sestankov se udeležujejo tul- 
Kani šolskega odbora. Težave ima
mo s šolskimi prostori. Množačti 
organizacije pomagajo šoli in šol
skemu odboru.

BANJA LOKA
Vprašanje šolskih odborov (š<# 

ima zasilne prostore v župnišču) 'f 
na dnevnem redu na vseh sestan
kih. Urediti, bo treba za prev«1 
otrok višjih razredov (ali v FaJ8 
ali Kočevje).

PREDGRAD
Na sejah, bile so tri, smo raz

pravljali o materialnih in učno- 
vzgojnih problemih. V načrtu imč' 
mo dograditev Šolskega igrti^8" 
Soli so potrebna učita. Sami szl3t> 
zbrali nad 30.000 din in kupili 2,3 
potrebe šole diaprojektor. Zal1-' 
mati smo se za učne uspehe učen
cev. Obiskali smo tudi njihov® 
stanše in jim svetovali, kaj na) 
store, da bodo njihovi otroci d °" 
segli boljše učne uspehe.

MOZELJ
Podobno kot drugod so se tuti 

tu ukvarjati s gospodarskimi Pr<^ 
blemi šole. Na šoli je bila organi
zirana šolska zadruga. TežaV 
imajo s šolsko mlečno kuhinJ0’ 
Šola je dobro opremljena.

TRAVA
Nova šola na Travi še ni dogi3' 

jena. Sedaj se vrši šolski pouk 
neprimernih prostorih. Na sejah 53 
večkrat razpravljali o štipendij83 
otrok — učencev osemletk. TežaV 
imamo tudi v tem. ker smo Prec^j 
oddaljeni od večjih prometnih 13 
kulturnih središč.

NOVI KOT
Šola se stiska v majhnem in 

za šolo neprimernem prostoru. Za
radi tega se učne moči na na-1 
šoti menjajo vsako le,to. Potrebti 
nam je nova šola. Otroci višji® 
razredov obiskujejo osemletko 2 
Ložu. Tam so v internatu. Vzdr
ževanje otrok v Ložu terja od star
šev precej izdatkov, kljub tem8' 
da dobijo nekaj pomoči...

LIVOLD
Imamo podobne težave kot ’ 

ostalih krajih. Na vaseh so težaV5 
s stanovanji za učiteljstvo. S f®! 
nančnimi težavami se bomo tu®1 
nanrej še ukvarjali...

STRUGE
Imeli smo težave z učiteljski81 

kadrom, sedaj je to urejeno.
____ ______________________ '

ZLOČINCI
posebne vrste

Prvi uvod k zapisom »DOCTORIS OF INFAMY« je napisal pod
predsednik vseučilišča v Illinoisu, zdravniški svetnik pri Vojnem 
sodišču štev. 1 v Numbergu, dr. med-. Andrew C. Ivy. Takole pravi: 

Vojno ministrstvo Združenih držav je 1946. leta naročilo, naj iz
vršni odbor Ameriškega zdravniškega društva izbere medicinskega 
strokovnjaka v svojstvu svetnika na nurnberškem procesu proti na
cističnim zdravnikom. Ti so obtoženi, da so napraviti zločin proti 
človeštvu. Določili so mene. Bil sem svetnik in strokovna priča v 
znanstvenih in etičnih vprašanjih.

Po povratku iz Niimfoerga sem poročal vojnemu ministrstvu in 
Ameriškemu zdravniškemu društvu. Potem, ko so biti objavljeni iz
vlečki iz tega poročila in ko sem nekajkrat govoril o temi »Nacistični 
vojni zločini in medicina«, so mi mnogi zdravniki pisali ali pa mi 
govorili: »Zločini nacističnih zdravnikov so neverjetni. Ker pa ste 
vi sami videli dokumente in se pogovarjali z zaprtimi nacističnimi 
zdravniki, sem pripravljen verjeti, da se je vse to res zgodilo.«

Priznati moram, da je bilo tudi meni težko verjeti o zločinih, za 
katere so biti obdolženi nacistični zdra/vniki, vse dotlej dokler nisem 
bral uradnih dokumentov. Bilo mi je nerazumljivo, da bi mogla 
skupina ljudi, ki je dokončala medicino in bila na visokih položajih 
v nemških vladnih krogih, pozabiti etična načela medicine in nepisani 
zakon, da mora biti zdravnik bolj človeški kot drugi ljudje in da 
morajo biti osebe, ld se podvržejo poskusom, prostovoljci.

Vedeli smo, da so bili Hitler in njegova tolpa brez morale in da 
niso spoštovali človeških pravic. Vedeli smo, da so postopati na 
osnovi nemoralnega načela, ki ga je vpeljal Betaman-Hollweek leta

1914. Ta je dejal da »potreba ne pozna zakona«. Vsemu svetu je bita 
znano, da je bilo nečloveško postopanje z Židi, načrtna propagvnda 
za podkrepitev nemoralne in neznanstvene ideologije o neenakosti 
ljudskih bitij ati pa bajka o vladajoči rasi. Med vojno je postalo 
jasno, da je imela ta pravljica za cilj, uporabiti politiko genocida 
pri Poljakih, Rusih in ostalih Slovanih (se pravi uničiti te narod
nostne skupine). Bilo je jasno, da so številni člani nemškega Aroda 
ne le sprejeli Hitlerjev načrt; da so v njem sodelovali tudi pedagogi, 
ki. so vzgajali nemško mladino v Hitlerjevi ideologiji. Vedeli smo, da 
so se nekateri duhovniki uprli Hitlerju, a ker nismo slišali nobenega 
protesta iz zdravniških krogov, smo meniti, da so ostala nenačeta 
sveta načela medicine in njene etike.

Ker sem medtem zvedel, da so nacistični zdravniki onečastili 
etiko medicine, lahko z največjo gotovostjo trdim, da potemtakem 
izvor duševnega in moralnega zla, v katerega fašistična ideologija 
lokavo vodi narode, nima dna.

Ne morem si kaj, da ne bi rekel še nekaj besed, ker menim, da 
je potrebno opozoriti zdravniški stalež, da ta nacistični zločin ni le 
zločin nekaj ljudi, psihološko bo'nih praktikov. Kaže, da je okoli dve 
sto nemških zdravnikov neposredno sodelovalo pri zdravniških vojnih 
zločinih. Nedvomno je tudi, da je še nekaj sto zdravnikov vedelo, kaj 
se dogaja. Potemtakem je jasno, da so ti zdravniški zločini bili samo 
logičen konec in rezultat bajke o rasni neenakosti ter postopni ali 
pa popolni zlom etike in svobode medicine s strani nacistov. Ta proces 
se je odvijal, kolikor je meni znano, brez nasprotovanja nemških 
zdravnikov.

Kot rezultat tega je človeštvo priča katastrofe nacionalnega 
zdravniškega staleža, ki je dovolil, da so številni njegovi člani postali 
ubijalci, z enim samim opravičilom, da je šlo za politične koristi 
ali pa za naročita odi zgoraj.

Morda je tvegano reči, da bi ena edina osebnost, edini dostojni 
predstavnik nemškega zdravstva mogel, če bi manj skrbel za svojo 
fizično rast, rešiti čast celotnega stanu. Vseeno pa sem prepričan, da 
bi takšna osebnost lahko vsaj nekoliko ublažila strahote, ki bodo 
naštete v teh zapisih. Ce bi zdravniki zavzeti ostro stališče proti 
množičnemu ubijanju bolnikov — Nemcev pred vojno, je verjetno, da 
se celotna zamisel in tehnika v tovarnah smrti za genocid, ne bi 
uresničila. Na osnovi vseh razpoložljivih podatkov je treba ugotoviti.

da je brez kakršnegakoli odprtega nasprotovanja, del nemških zdra8' 
nikov sodeloval zavestno, celo navdušeno z nacistično državo, medtay 
ko so ostali pokorno mirovali. Zaradi tega je naša, obžalovani 
vredna toda neizbežna obsodba, da leži odgovornost za nečtavešl4,. 
dela doktorja Brandta, Handloserja in ostalih v veliki meri tu* 
na večini nemških zdravnikov, ker stan, ki se hrabro ne upre, prost0' 
voljno dovoljuje, da ga vodijo takšni ljudje.

Menim, da moram odgovoriti še na eno vprašanje, ki se bo bt®2 
dvoma pri mnogih pojavilo, na katerega pa upam, bi pravi in P1’?', 
svetijeni zdravnik lahko takoj odgovoril. Ali so morda ti zdravo^ 
zločinski poskusi v nacistični Nemčiji, imeli kakšno znanstveno vr^' 
nost? Dejstva govore, da je niso imeli.

Vsi vemo, da so glavne kategorije nacističnih medicinskih P8j 
skusov vsebovale izpostavljanje nizkemu pritisku, mrazu in mori3 
vodi; injekcije kužnih virusov v odtprte rane; izpahu in lomljc®, 
udov; uničevanju širokega obsega, uporabi genocida in ’-»lovosti. Mrl0n 
gi načini iz teh kategorij nasprotujejo sami osnovi človeškega ' 
znanstvenega duha. Druge kategorije (kot sterilizacija, ki je v {'ee 
katerih prilikah lahko uporabljena za potrebne namene medicl3j 
ljudskega zdravljenja) ta duh izključuje zaradi dejstva, da doseč®*3 
cilj in namen niso bili znanstveni, marveč so bili politični — vkWu 
čujoč sem propagando fantastične rasistične bajke.

Kot je bilo pričakovati sem našel dokumentarne podatke. ^ 
kažejo, da je ustanovila poskusne laboratorije v koncentracij^3^
taboriščih SS, in to iz političnih razlogov. Ljudje, ki so delali v 1ri*laboratorijih so to počeli zaradi političnega napredovanja, zato . 
jim je to naročeno, ali pa zaito, ker je znanstveni zaključek P°sk^, 
uničil ali popačil njihovo moralno razsodnost Nekateri od teh UUL, 
ki so delali v teh laboratorijih so biti sposobni učenjaki, drugi P® 
biti nešolani laži-učen jaki. Nikogar teh ni vodil duh pravega uče 
jaka, to je, da hi hotel spoznati resnico, ki naj koristi človeštvu- ^

Pravi učenjak mora biti moralen in pošten človek v 
smislu te besede. Nemški učenjaki so postali nemoralni in 
Zaradi tega so hiti njihovi uspehi lažnega manstvenega pomena. V 
zapisih bo to dejstvo jasno opisano.

Tako je doslej največja zdravniška tragedija še večja ob de',6taj<i 
da opravljeni poskusi niso prispevali ničesar pomembnega medici 
znanosti.


